
Referat af møde nummer 9 i Brugerrådet for Nivå Havn 
Mødet blev afholdt hos Nivå Bådelaug den 7. september 2023 kl. 19.30 

 

Deltagere: Anders Kabel, Christian Bentsen, Christian Illum Gadegaard, Gorm Helles, Jette Castella, Stig 

Sprange og Uffe S. Andersen  

Afbud: Frank Leander og Marianne Weck 

 

1 Godkendelse af dagsorden  

Den foreslåede dagsorden blev godkendt.  

 

2 Fremmøde af interessenter fra Nivå Havn 

Ingen fremmødt. 

 

3 Nyt fra havnen 

Ny procedure for optagning og placering af skibe, vinterpakker og mastestøtter: 

Havnefogeden orienterede om den nye ordning. Bådpladslejerne bliver orienteret direkte via E-Boks. 

Prisen på vinterpakkerne er justeret, så udgifterne dækkes. 

Vigtigt at havnekontoret får besked om hvilke både, der skal på land hhv. blive i vandet hhv. tages hjem i 

haven eller lignende, sådan at arbejdet kan planlægges effektivt. 

Når vinterpakken er betalt, får bådejeren en udførlig vejledning om blandt andet mastestøtter. 

Håndtering af miljøaffald mv: 

Skiltningen forbedres og havnens brugere opfordres til at give havnekontoret besked om eventuelle fyldte 

affaldscontainere, så de kan blive tømt, så man udgår at folk stiller affald ved siden af containerne. 

Havnefogeden beder klubberne om at opfordre deres medlemmer til at bidrage til orden og ryddelighed på 

havnen. 

Havnekontoret: 

Havnekontorets placering i Lagunens tidligere lokaler er midlertidig. Der er ikke afklaring på planerne for 

det nye havnekontor, men havnefogeden forventer at det vil stå klar i løbet af få år inkl. værksted mv. 

El-forsyningen i havnen: 

Havnefogeden orienterede om at el-renoveringen skrider planmæssigt frem, men at der har vist sig adskil-

lige uforudsete problemer, der også skal løses. Han forventer dog, at renoveringen vil være afsluttet inden 

oktober. 

Brugerrådet tilslutter sig havnefogedens forslag om at ændre el-afregningsperioderne, så de fremadrettet 

vil følger sommer- og vintersæsonen. 

NSPV: 

Havnefogeden har haft møde med NSPV’s ledelse om deres arbejde i havnen, og følger nu tæt op på arbej-

det. Der er blandt andet aftalt en del træfældning og beskæring vil skabe mere lys de mørke steder i hav-

nen. 

Havnens wi-fi: 

Brugerrådet tilslutter sig havnefogedens forslag om at stoppe havnens wi-fi, idet det er en dyr løsning med 

meget dårlig dækning. Det blev bemærket at det måske kan give problemer for nogle udenlandske gæste-

sejlere, der ikke har ordentlig adgang til mobildata. 

 

4 Brugerrådets møde med kommunens Fritids- og Idrætsudvalg (FIU) den 5. september 

Gorm, Jette og Anders samt den nye havnefoged deltog i mødet med FIU. 

Det er tidligere aftalt, at Brugerrådet og FIU mødes to gange om året. På det ene møde drøftes havnens ak-

tuelle situation og udviklingsbehov, og på det andet møde drøftes havnens budget, herunder takster for det 

kommende år, jf. §3 i brugerrådets vedtægter. 



FIU havde derfor indkaldt Brugerrådet til drøftelse af takster mv. for 2024 ifm. FIUs møde den 5. septem-

ber.  

Brugerrådet holdt formøde om sagen den 31. august og blev samme dag orienteret om, at FIU skulle tage 

stilling til to scenarier: dels det som Brugerrådet på forhånd kendte, hvor taksterne for 2024 justeres no-

genlunde med den procentvise stigning, som Kommunernes Landsforening anbefaler, og dels et andet sce-

narie, hvor prisen for bådpladsleje stiger med mere end 40%. 

På den baggrund sendte Brugerrådet en udtalelse til FIU, hvor der blev udtrykt forståelse for det første sce-

narie, men at Brugerrådet under ingen omstændigheder kunne bakke op om det andet scenarie. Samtidig 

gjorde Brugerrådet opmærksom på de ikke ubetydelige prisstigninger, som bådejerne havde set de seneste 

år som følge af nye bådstativer, nye trappestiger, den nye kran, el-kabler mv. 

Imidlertid indgik samtlige partier i Byrådet en budgetaftale allerede den 2. september, hvor scenariet med 

den voldsomme prisstigning på bådpladslejen indgik som en forudsætning - altså tre dage inden det møde, 

hvor FIU drøfte taksterne med Brugerrådet og efterfølgende tage stilling til dem. 

Brugerrådet valgte trods dette at møde op til det foretræde den 5. september, som FIU havde inviteret til.  

Brugerrådet uddybede synspunkterne i sin skriftlige udtalelse og bemærkede, at sammenligningen mellem 

takster i Nivå Havn og andre nordsjællandske havne i FIUs beslutningsgrundlag ikke var retvisende, og at 

serviceniveauet og faciliteterne i Nivå Havn ikke er på samme niveau som i de nordsjællandske havne, der 

sammenlignes med.  

FIUs formand erkendte, at i sagen om taksterne var FIU blevet ”marionetter”, idet beslutningen var taget 

som led i budgetforliget, som alle partier i byrådet stod bag.  

Brugerrådet udtrykte bekymring over den manglende dialog mellem FIU og Brugerrådet omkring takstæn-

dringerne og bemærkede, at netop i forbindelse med store ændringer ville en sådan dialog være vigtig.  

FIUs formand gav udtryk for, at FIU fortsat ønsker dialog med Brugerrådet, og at FIU fortsat fandt det hen-

sigtsmæssigt med de to årlige møder med Brugerrådet, som tidligere var aftalt.  

Ingen af FIUs øvrige medlemmer ønskede at bidrage til denne drøftelse. 

Brugerrådet fandt forløbet særdeles utilfredsstillende og aftalte at sende en fælles redegørelse til havnens 

klubber, som de så kan formidle videre til deres medlemmer. 

 

5 World clean-up day 16 september 2023 

Brugerrådet opfordrer havnens klubber til at støtte op om ”oprydningsdagen”. Se mere her: 

https://www.worldcleanupday.org/  

Havnefogeden meddelte at havnekontoret gerne stiller opsamlingssække mv til rådighed. 

 

6 Eventuelt 

Brugerrådet opfordrer kommunen til at tilmelde Nivå Havn til Fri Havn ordningen, se mere om ordningen 

her: https://frihavne.dk/   

Det vil gøre det billigere for Nivå Havns bådpladslejere at besøge andre frihavne og vil fremme udvekslin-

gen mellem havnene – så en tilskutning til ordningen kunne være et ”plaster på såret” efter de voldsomme 

takststigninger i 2024.  

Samtidig vil det stimulere lysten til at besøge andre havne og dermed frigøre flere pladser til gæstesejlere 

og tiltrække flere gæstesejlere fra andre frihavne. 

 

7 Næste møde 

Brugerrådet aftalte at mødes torsdag den 23. november 2023 kl. 19:30 i Nivå Fritidsfiskerforening, hvor der 

eventuelt kunne arrangeres lidt julefrokost? 

 

Referent: Anders 8. september 2023 

https://www.worldcleanupday.org/
https://frihavne.dk/

